
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde 
 

Folkestuen Skalmejeskolen 

 

Mandag den 20. november 2023 kl. 17.15 – 19.15 

Medlemmer Forældrerepræsentanter: 

Inge Rosenbek Fink (formand) 
Martin Dam Bräuner (næstformand) 
Christina Særkjær Andersen 
Ninna Rauhe Hansen 
Kenneth Schalinski 
Lisa Lind Krogh 
Steffen List Bille Nielsen 

 
Medarbejderrepræsentanter: 
Helle Kirkegaard Noer 
Pia Poulsen Nielsen 

  
Ledelsen:  
Anita Lund Birkkjær 

Rikke Skjoldan Kjær 
 
Elevrådet: 
Lydia Cecilie Andersen (Formand) 
Sigurd Faurholdt Jørgensen (Næstformand) 

Suppleanter 
(Deltager kun ved 
længerevarende 
fravær) 

Debbie Raundal Wiedenbein 

Afbud  

Fraværende Efter aftale: 
Lydia Cecilie Andersen (Formand) 
Sigurd Faurholdt Jørgensen (Næstformand) 

Mødedatoer 22/8, 25/9, 26/10, 20/11, 12/12, 17/1, 29/2, 18/3, 23/4, 23/5, 19/6 

Referent Anita Lund Birkkjær Mødeleder Inge Rosenbek Fink 

  



Dagsorden 
 

Referat 

1. 
17.15 – 17.20 

Sang 
 
/Helle Kirkegaard Noer 

Decemberkalendersangen blev sunget. 

2. 
17.20 – 17.25 

Godkendelse af referat fra sidste møde 
 
(B) 

Referatet blev godkendt. 

3. 
17.25 – 17.35 

Meddelelser 
 

• Medarbejdere - fritidsdel 

• Medarbejdere - undervisningsdel 

• Skoleledelsen  

• Bestyrelsen 

• Støtteforeningen  

• Elevrådet 
 

(O) 

Medarbejdere – fritidsdel 
Pædagogmedhjælper Stine er stoppet, og Mikkel er startet. 
Kommende aktiviteter: besøg på Terminalen, Vild med dans og 
overnatning for 3. og 4. årgang. 
Medarbejdere – undervisningsdel 
Forberedelse til december fylder meget. Decemberkalender 
begynder allerede den 28. november. Mange årgange afholder 
skole/hjem samtaler. Travl tid, men god stemning. 
Skoleledelsen  
Meget sygdom blandt personale og rengøringspersonalet. 
Indskrivning til næste skoleår er på plads. 
Vi har afholdt den første læringskonferencerunde. 
Forbereder den kommende skoleudviklingssamtale. 
Bestyrelsen 
Inge og Martin D. har været til samrådsmøde. Dagsordenen var 
fritidspædagogikken. Der blev orienteret om det nye udspil for 
folkeskolen og en ny tildelingsmodel.  
Til samrådets time (de forældrevalgtes eget forum) blev 
sammenlægning af Skalmeje og Sunds-Ilskov skoler drøftet. De 
forældrevalgte i samrådet laver eventuelt et høringssvar om 
sammenlægningen – og om det vil blive en model der skal overføres 
til andre oplandsbyer. 
Støtteforeningen 
Ikke noget nyt.  
Elevrådet 
Deltager ikke i dag. 
Undervisningsmiljørepræsentanterne har været på kursus. De vil 
arbejde videre med en indsats mod ensomhed. 
 



(O = orientering, D = drøftelse, B = beslutning) 
 
 
På mødet i december forventer vi følgende udsatte punkter: 
 
Princip om sundhed 
Trafik 
Skolemad 
Skoleudviklingssamtale 

4. 
17.35 – 17.45 

Tilsynssag vedr. klasseloft - STUK/Ankestyrelsessagen 
 
/Rikke Skjoldan Kjær 
(O) 

Rikke gennemgik Skalmejeskolens redegørelse til 

STUK/ankestyrelsen samt den politiske sagsfremstilling. Der er 

opbakning fra bestyrelsen i forhold til Skalmejeskolens 

årgangsstruktur. 

5. 
17.45 – 19.10 

Børnenes Sunds 

a. Orientering om de to høringer 
/Rikke Skjoldan Kjær 
 
b. Anbefalinger til ”det gode høringssvar”  
/Rikke Skjoldan Kjær 
 
c. Udarbejdelse af to høringssvar i forbindelse med 
skolelukning/sammenlægning  
/Inge Rosenbek Fink 
 
d. Drøftelse af forslaget om møde med skolebestyrelsen fra Sunds-
Ilskov Skole 
/Inge Rosenbek Fink 

(O, D, B) 

a+b) Rikke orienterede 
 
Anbefalinger til et godt høringssvar: 
 

• Et høringssvar skal være så kort, præcist, konkret og 
handlingsorienteret som muligt. 

• Hvad er de vigtigste argumenter/emner ift. den konkrete 
politiske sag med udgangspunkt i det fremlagte 
beslutningsgrundlag? 

• Hvad er omfanget/betydningen/konsekvenserne? Hvad 
betyder det for kerneopgaven? 

• Hvad er mulige løsninger, og hvad koster de? 

• Pas på med for mange ”følelser”… 
 
c) Der blev samlet punkter til høringssvarene.  
Inge og Steffen laver to udkast til høringssvar. 
 
d) Vi kan ikke nå at planlægge et møde med Sunds-Ilskov Skoles 
skolebestyrelse, inden fristen for høringssvar udløber. Inge sender 
Skalmejeskolens høringssvar til formanden for Sunds-Ilskov Skoles 
skolebestyrelse. 
 

19.10 – 19.15 
 

Eventuelt Intet 



Budgetopfølgning 
Nedsættelse af valgbestyrelse til kommende skolebestyrelsesvalg 
 
På mødet i februar forventer vi at justere årshjulet 

 


